
Voorzitter, collega Statenleden, familieleden, vrienden.  

Na een intensieve campagneperiode is het een bijzonder moment om hier te staan en u toe te 

mogen spreken. Mijn eerste officiële dag als Statenlid en fractievoorzitter van een mooi team met 

onder andere één van de jongste Statenleden van Nederland. 

Mijn speech wil ik beginnen met het bedanken van de kiezers die hun stem hebben uitgebracht en 

hun vertrouwen aan GroenLinks hebben gegeven. Vertrouwen is niet iets vanzelfsprekends. Het is 

iets dat je moet koesteren en goed moet onderhouden. Een mooie uitspraak van Martin Luther King 

is: ‘Vertrouwen is het zetten van de eerste stap zonder dat je de hele trap ziet’. En zo voelt het voor 

mij ook op dit moment. De stap om politiek actief te worden is alweer van een tijdje geleden. Het 

was de periode na 11 september 2001. Ik had sterk het gevoel dat ik niet meer vanaf de zijlijn moest 

toekijken, maar zelf de verantwoordelijkheid moest nemen om bij te dragen aan een samenleving 

waarin we niet langs elkaar, maar samenleven. Nu, 1 april 2015, zijn de spanningen in onze 

samenleving helaas toegenomen en worden de verschillen vergroot. Terwijl juist verschillen een 

samenleving kleurrijker en krachtiger maken. 

Voorzitter, na deze persoonlijke woorden wil ik graag naar ‘de verkiezingsuitslag’ en het rapport van 

de informateur.  

Opvallend is hoeveel mensen helaas geen gebruik hebben gemaakt van hun stemrecht. Ondanks de 

aandacht van landelijke media, ondanks alle inzet van de politieke partijen. Van heel Nederland was 

in Rotterdam de opkomst met 35,1% het laagst. Dit is een belangrijk signaal dat we heel serieus 

moeten nemen. In de campagne heb ik ervaren hoe groot de afstand is tussen de leefwerelden van 

mensen en de leefwereld van het provinciehuis. Ik zie het daarom als mijn persoonlijke missie als 

Statenlid om de afstand te verkleinen. Maar alleen gaat het mij niet lukken. Deze verandering kan 

alleen als we samen de krachten bundelen.  

Ik kondig in dit debat alvast aan dat ik een motie aan het voorbereiden ben waarin ik zal vragen om 

een plan op stellen om gedurende de hele Statenperiode ons gezamenlijk in te zetten om de 

betrokkenheid van onze inwoners bij de provincie te vergroten. 

Dan de uitslag… 

We zijn blij dat mijn partij het aantal zetels heeft behouden. Het vertrouwen in GroenLinks is na de 

moeilijke periode in 2012 hersteld en de groei is ingezet. Mooi is ook de groei van D66 en de Partij 

voor de Dieren. Deze partijen staan op het gebied van duurzaamheid en natuur dichtbij GroenLinks. 

Wij verwachten dan ook dat de ambities op het gebied van duurzaamheid en natuur in deze periode 

meer kracht gaan krijgen. Zo bleek uit het onderzoek van EenVandaag vlak voor de verkiezingen dat 8 

van de 10 inwoners in Zuid-Holland vinden dat de provincie in natuur moet investeren. We voelen 

ons hierbij ook gesteund door de afwijking in stemgedrag in gemeenten waar we als partij ons zeer 

actief hebben ingezet voor het behoud van groen, zoals in Leiden en Voorschoten.  

Voorzitter, 

In ons gesprek met de informateur hebben wij twee belangrijke thema’s genoemd die wat ons 

betreft de hoofdthema’s moeten worden van de formatie. Dat is allereerst de transitie naar een 

duurzame economie en de transitie naar schone energie. We zijn ervan overtuigd dat we alleen op 



deze wijze weer als provincie voorop kunnen lopen, meer banen kunnen creëren en de luchtkwaliteit 

kunnen verbeteren.  

Een belangrijke vraag aan de informateur is geweest op welke wijze de partijen die nu niet gaan 

meedoen aan de formatiebesprekingen, inhoudelijk betrokken gaan worden bij de totstandkoming 

van het coalitieakkoord. Het zou een gemiste kans zijn als de overige partijen een dichtgetimmerd 

document voorgelegd krijgen. Graag zou ik deze vraag nu aan de partijen willen voorleggen die de 

formatiebesprekingen gaan voeren. 

Voorzitter, 

Ik wil mijn maidenspeech eindigen met een belangrijke wens. Tijdens de campagne hebben we als 

politici vele verschillende mensen en organisaties gesproken. Bevlogen, betrokken en deskundige 

mensen die goede oplossingen hebben voor complexe vraagstukken. In deze huidige tijd van 

verandering en onzekerheid is het onmogelijk dat we achter een bureau of vergadertafel oplossingen 

bedenken. Laten we elkaar ruimte geven binnen de Staten om in samenwerking met onze inwoners, 

ondernemers, organisaties de juiste oplossingen te zoeken. Dat is goed voor ons als 

volksvertegenwoordiger, goed voor onze onderlinge verhoudingen, maar vooral goed voor onze 

democratie. 
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